
Výpis zo zápisnice Komisie MsZ pre financie, správu a hospodárenie s majetkom Mesta a podnikateľskú
činnosť konanej dňa 30.09.2013

K bodu 2/
Zásady rozpočtového hospodárenia
Materiál predkladá Mesto Banská Bystrica opätovne, nakoľko na MsZ 10.09.2013 bol stiahnutý z  rokovania. V
článku 10  Participatívny rozpočet mesta, navrhuje  Mesto pre účely participácie občanov   vyčleniť zo sumy 1,5
eura  čiastku 25 centov a ponechať ju v rámci volebného obvodu  na rozhodovanie občanov. Proces zapojenia
občanov  vo  VO,  termíny  a  iné  náležitosti  by  upravovali  iné  dokumenty  –  napr.  Štatút  činnosti  výborov  a
občianskych rád.   
Na rokovanie komisie bol predložený aj poslanecký návrh Mgr. Pirošíka,  v ktorom navrhuje zo sumy 1,5 eur
vyčleniť 0,30 eura do celomestského rozpočtu.

Diskusia:
Mgr. Pirošík – participatívny rozpočet by mal byť o nejakej sume, využitie ktorej priamo rozhodujú ľudia, nie
výbor mestských častí, dotačná komisia, MsZ, primátor. Navrhuje zanechať mechanizmus 1,5 eura pre výbory,
mechanizmy teritoriálne alebo agendové. Urobiť nové pravidlo, kompromis – zo sumy 1,5 eura by sa odlúpila
nejaká čiastka, aká, zistiť formou diskusie napr. Cez poslanecké kluby, ktorá by išla do celomestského balíka, on
navrhuje 0,25 eura. O tejto celkovej sume by potom pri schvaľovaní rozpočtu   samotní ľudia hlasovali, čo je pre
nich priorita. Ak sa tieto prostriedky do júna nevyčerpajú, vrátia sa späť na výbory,  Po tomto rozhodnutí by
musela prebehnúť druhá legislatívna vlna, zmena štatútu mesta, štatútu mestských častí. 
Ing. Šabo – principiálne sa zhoduje s uvedeným, ale má na vec iný názor, Z týchto financií VO suplovali aj
kapitálové výdaje Mesta – Fortnička, chodník na Železničiarskej ulici. Keď bol prebytok financií v jednom VO,
tak  sa  posunul  podľa  potreby na  iný.   V našom meste  verejné  prerokovanie  k  rozpočtu  je  „k ničomu“,  pri
poslednom pokuse sa dostavilo 6 ľudí, nakoniec o stanovení priorít musel rozhodnúť mestský úrad.   Postačuje
0,25  –  0,30  eura  na  vytvorenie  „fondíku“,  o  využití  ktorého  nakoniec  budú  musieť  rozhodovať  poslanci  v
jednotlivých VO.
Mgr. Pirošík – zabudol uviesť, že prerozdelenie sa netýka kapitálových 30 tis eur na každý obvod. 
Ing.  Škantár  – v  každom  obvode  to  funguje  rovnako,  je  nadefinovaný  rozpočet  a  prostredníctvom
občianských rád sa financie prerozdeľujú. Ak občan má záujem o podporu nejakého projektu, tak vie, na koho sa
má obrátiť. 
Ing. Kašper – chcel vedieť, akým spôsobom by ľudia financie prerozdeľovali, v jeho obvode o celej    čiastke
rozhodujú občania. Nestotožňuje sa s návrhom poslanca Pirošíka. 
Mgr.  Pirošík  – jeho  predstava  je  kopírovať  aktuálne  výdavkové  položky  z  programového  rozpočtu
podporovať agendy a nie teritoriálne obvody, participatívny princíp by mal byť nad tým. Akým spôsobom –
uviedol príklad z Bratislava a z Ružomberka. 
Bc. Gajdošík – musí byť konsenzuálne rozhodovanie, projekt podporuje z pohľadu, aby sa dala ľuďom možnosť
vyskúšať si rozhodovanie. Poslanec má byť celomestský a nie teritoriálny, nebude podporovať jendo-mandátové
VO. Pri zachovaní kapitálových 30 tis eur nevidí problém v odrezaní 0,25 eura na    jedného občana. Dobré je to,
že keď sa z celkového balíka financie nevyčerpajú, vrátia sa VO. Dôležité je nastavenie legislatívnych podmienok
spropagovanie projektu. 
Ing. Turčan -  stotožňuje sa pripomienkami poslanca Gajdošíka. V minulosti sa vynaložili prostriedky na akcie, o
ktorých si poslanci neboli istí, či nadchli ľudí a na toto môže slúžiť participatívny rozpočet. 
RNDr. Topoľský – v podstate je v meste atomizácia, navrhuje v obvodoch povedať ľuďom, aby o čiastke 0,25
eura rozhodli, ale súhlasí aj s celomestským rozhodovaním. 
Ing. Farkašová – na otázku, akým spôsobom to treba dotiahnuť, predpokladáme, že po tejto komisii by išiel
návrh do komisie mestských častí, kde by sa malo hovoriť už konkrétnejšie. V rámci VO upraviť štatút výboru a
pomenovať proces zapojenia  občanov do tohto procesu. 
Doc. Čižmárová -  30 tis eur + 1,5 eura pre VO by sa nemalo meniť. Navrhuje na participatívny rozpočet vyčleniť
istú sumu priamo v rozpočte. Nevie si vo svojom VO predstaviť presun financií na iný VO.      Navrhuje zmenu
systému, dať VO 30 tis eur + 1,3 eura a čiastku 0,2 eura dať do spoločného balíka, o ktorom budú rozhodovať
občania. 
MUDr. Hlaváč – vo veľkom finančnom balíku sa nedosiahne konsenzus, nie sme na spolucítenie       spoločensky
pripravení. Celé to bude tak zložité, že spoločná čiastka prepadne a vráti sa do rúk poslancov. 
Ing. Šabo – otázka je či sa dnes na komisii bavíme o čiastke alebo o  systéme? Stále má dojem, že sa   bavíme o
výške čiastky. 
Mgr. Pirošík – toto rozhodnutie vyvolá zmenu 4 dokumentov, preto je dôležité.



Hlasovanie za  návrh Mgr. Pirošíka:
prítomných:12                                   za:11                                     proti:0                                      zdržal sa:1

Komisia  MsZ  pre  financie,  správu  a  hospodárenie  s  majetkom  Mesta  a  podnikateľskú  činnosť
odporúča na návrh Mgr. Pirošíka v každom VO z čiastky 1,5 eura na občana odčleniť čiastku 0,25 eur
do celomestského rozpočtu, o využití ktorého budú rozhodovať občania. 

Uznesenie č. 236 bolo schválené.

Hlasovanie za predložený  návrh:
prítomných:12                                   za:12                                     proti:0                                      zdržal sa:0

Komisia  MsZ  pre  financie,  správu  a  hospodárenie  s  majetkom  Mesta  a  podnikateľskú  činnosť
odporúča Zásady rozpočtového hospodárenia schváliť na  MsZ dňa 15.10.2013.

Uznesenie č. 237 bolo schválené.


